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INFORMATIEVE RAAD 9 JUNI 2022

Notulen van de vergadering

Voorzitter: mevrouw H. van ‘t Riet
Griffier: de heer E.G. Bunt

Tevens aanwezig: de heer W. Advokaat (OD), de heer H.J. Berkhout (D66), de heer
E. Bouwhuis (GL), de heer H. Dijksman (VVD), de heer W.K. van Es (PvdA), de heer 
F.W. Geerts (PvdA), de heer J.A.C. van Heumen (OD), de heer E.S. den Heijer (OPD), de 
heer J.A. Jägers (VVD), de heer J. de Jong (OD), mevrouw S. Kuilman (PvdA), mevrouw 
N.C.F. Moors (OD), mevrouw S.E. Muijs (D66), de heer R. Poelwijk (D66), de heer P.A. Prins 
(OPD), mevrouw O.U. Ramautarsing (D66), de heer M. Sannes (OnPD), de heer 
J.G.M. Sikking (OnPD), mevrouw A.M. de Smalen (GL), de heer E.H. Timmer (VVD), 
mevrouw M. Veenboer (PvdA), mevrouw V.A. Voermans (VVD),en mevrouw Y. Yildiz-Kaya 
(GL)

Vanuit het college aanwezig: burgemeester E. Boog en wethouder M. Everhardt

Ambtelijke ondersteuning: mevrouw K. van Rossum en mevrouw L. Bakker en de heer
C. Schut (beiden Rekenkamer).
________________________________________________________

1. Opening en mededelingen door de voorzitter, vaststelling agenda
De voorzitter heet iedereen van harte welkom en in het bijzonder de leden van de 
Rekenkamer.
Met de voorliggende agenda wordt ingestemd.

2. Rekenkamerrapport Wonen en woonfraude
Mevrouw Bakker (voorzitter Rekenkamer) merkt op dat wonen en woonfraude 2 aparte 
onderwerpen zijn maar sterk aan elkaar gelieerd. Uit andere onderzoeken naar woonbeleid 
blijkt dat er heel veel overeenkomsten zijn tussen gemeenten, alleen al in het feit dat het een 
gigantische opgave is om iedereen van een woning te voorzien. Overal is er een flinke inzet 
op een regionale aanpak, op het debat in de regio voeren en afspraken met allerlei instanties 
om de woonproblematiek en de opgave aan te kunnen pakken. Gezien wordt inzet op de 
ambtelijke capaciteit, op bewustzijn en bewustwording als het gaat om zaken als 
woonfraude. Er zijn echter ook verschillen want in sommige gemeenten is er sprake van een 
gebrek aan ambtelijke capaciteit en weinig creativiteit om de opgave te lijf te gaan in 
vergelijking met Diemen.
Ouderenpartij Diemen heeft vanmiddag de beantwoording door het college van de 
technische vragen gezien maar er stond niet bij door welke fracties die waren gesteld.
De voorzitter meldt dat de vragen zijn gesteld door D66 en VVD.
Ouderenpartij Diemen zegt dat het rapport de raadsleden een goed inzicht geeft in wat voor 
problematiek woonfraude met zich meebrengt. Goed is dat het college de aanbevelingen 
overneemt en meeneemt in de actualisering van het beleid. Het college gaat graag in 
gesprek met de raadsleden om te bezien hoe de informatievoorziening verbeterd kan 
worden. De fractie ziet uit naar deze bespreking.
Ons Diemen constateert uit het rapport dat de gemeente goed bezig is met het bestrijden 
van woonfraude. Het nieuwe college wil graag kijken hoe effectiever en meer gerichter 
woningen kunnen worden gebouwd, met name voor wat betreft de sociale en de 
middenhuurwoningen. Er staan interessante richtingen in zoals inventariseer goed wat de 
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risico’s zijn van een woningbouwproject en kijk ook naar de leefomgeving. Het is een 
waardevol rapport en de fractie kijkt uit naar de uitvoering van de conclusies die het college 
uit het rapport heeft getrokken.
D66 vindt het een belangrijk rapport want het gaat onder meer over het beschikbaar houden 
van voldoende woonruimte voor mensen in het dorp. Het is van belang dat zo min mogelijk 
woonruimte verloren gaat door onrechtmatig gebruik. De bevindingen en aanbevelingen van 
de Rekenkamer omtrent woonfraude sluiten goed aan bij de aanpak door de gemeente via 
project Scheerlicht. Hoe kijkt het college hier tegenaan? Er van een goede samenwerking 
met diverse partners sprake en het college ligt hiermee goed op koers. Zijn de geïnterviewde 
raadsleden ook van mening dat de gemeente goed op koers ligt? De Rekenkamer geeft aan 
dat wanneer de gemeente het beleid meer deelt met de inwoners dit zal bijdragen aan 
bijvoorbeeld de bestrijding van woonfraude. Het gevoel is dat dit ook al gebeurd en dat 
mensen vreemde dingen in hun omgeving melden bij de gemeente, bijvoorbeeld als lange 
tijd de gordijnen gesloten zijn. Welke ervaringen heeft de Rekenkamer bij andere gemeenten 
en hoe is dit te vergelijken met hoe Diemen er in staat? Aanpak en realisatie van woonfraude 
door de gemeente wordt ook buiten de gemeente goed gewaardeerd. Zelfs de gemeente 
Antwerpen kijkt jaloers naar Diemen. Heeft de gemeente inderdaad zo’n voortrekkersrol?
De voorzitter verduidelijkt dat D66 aan alle fracties vraagt of de gemeente goed op weg is 
met het project Scheerlicht.
Onafhankelijke Partij Diemen vraagt of de Rekenkamer zich herkent in de opmerkingen van 
het college dat zij de waardering mist voor de voortrekkersrol die de gemeente vervult op het 
gebied van het bestrijden van woonfraude. In vraag 9 van de technische vragen wordt 
gevraagd hoeveel onderzoeken in het kader van woonfraude zijn gedaan tussen 2018 en 
2021 en in hoeveel gevallen er sprake was van woonfraude. De raad heeft teveel 
beleidsstukken op dit gebied gelezen en de vraag is of de raadsleden die informatie zelf 
hadden moeten verzamelen.
GroenLinks begrijpt dat woningcorporaties hebben aangegeven dat ze graag eerder 
betrokken willen worden bij de beleidsvorming. Herkent het college dit of worden 
woningcorporaties wel tijdig betrokken? De fractie heeft niet op voorhand het idee dat 
belangrijke informatie wordt gemist. Echter, het evalueren van de woonvisie en het schrijven 
van een nieuwe woonvisie is een goed moment om over een paar maanden met een aantal 
mensen uit de fracties, de organisatie en de portefeuillehouder bij elkaar te gaan zitten of alle 
informatie er is die nodig is om de woonvisie te kunnen afstoffen met elkaar en om goede 
keuzes te kunnen maken. Daarbij dient ook te worden nagegaan wat er gebeurt in de 
omringende gemeenten want de raad is wat weinig betrokken bij het regionale gebeuren. Dit 
kan ook een kwestie zijn van informatie vergaren waar de griffie een rol in kan spelen of de 
organisatie zelf. GroenLinks heeft de indruk dat Scheerlicht goed loopt. Dat is belangrijk 
zodat de huizen beschikbaar komen voor de mensen die het echt nodig hebben. Daarbij 
moet wel oog worden gehouden voor zaken die niet volgens de regels zijn zoals uitbuiting of 
mensenhandel.
PvdA merkt op dat het bouwen van woningen en het bestrijden van woonfraude de 
afgelopen tijd prioriteit had. Scheerlicht is een belangrijk project in het kader van het 
bestrijden van woonfraude en de burgemeester is daar een hele goede trekker van. Diemen 
heeft als een van de eerste gemeenten in Nederland de zelfbewoningsplicht ingevoerd voor 
nieuwbouwkoopwoningen en als er volgende week mee worden ingestemd is er per 1 juli 
een opkoopbescherming voor bestaande koopwoningen en ook daar loopt Diemen voorop. 
Scheerlicht is tot ver buiten de gemeentegrenzen bekend. Andere gemeenten kunnen 
hiervan leren en er wordt hierin regionaal samengewerkt. De fractie kijkt ernaar uit om de 
woonvisie te actualiseren en het is goed om met elkaar te kijken wat er allemaal in moet en 
wat er wordt gemist.
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VVD valt het op dat de Rekenkamer constateert dat er best wel veel sprake is van 
woonfraude in Diemen. Hoewel het onderzoek in december is afgerond heeft de raad het 
rapport pas een week geleden ontvangen. Het tegengaan van woonfraude is belangrijk. 
Goed is om samen in gesprek te gaan over de actualisering van de woonvisie. De oorzaken 
van de problemen en heldere oplossingen zijn helaas nog lastig te duiden. De eerste 
aanbeveling vraagt om het meer inzichtelijk maken van het beleid voor wonen en 
woonfraude inclusief de risico’s. Dit is erg belangrijk en het college moet hiermee aan de 
slag gaan. De VVD heeft technische vragen ingestuurd over welke indicatoren er zijn voor 
wonen en woonfraude en het aantal onderzoeken naar woonfraude. De antwoorden op de 
vragen 8 en 9 ontbreken echter nog. Wil het college de risico’s meer gaan volgen en dit 
presenteren in de P&C-producten? De tweede aanbeveling vraagt om meer samenwerking 
met andere gemeenten voor het tegengaan van woonfraude maar het college geeft aan dat 
deze conclusie niet meer klopt bij het huidige beeld. Wil de wethouder toelichten welke 
samenwerkingsverbanden recent zijn aangegaan, in welke vorm en welke doelen hierin zijn 
gesteld? Er gebeuren veel goede dingen in Diemen op het gebied van het tegengaan van 
woonfraude. Het programma Scheerlicht is een hele mooie aanpak. Daarom verzoekt de 
fractie om de cijfers in deze en deze successen voortaan ook meer te delen.
Ouderenpartij Diemen geeft aan dat de resultaten van het beleid op het gebied van 
woonfraude beter uitgevent zouden mogen worden.
Mevrouw Bakker zegt dat de voortrekkersrol van de gemeente blijkt uit het uitrollen van het 
project Scheerlicht. Daarnaast is er sprake van creatieve oplossingen als het invoeren van 
de zelfbewoningsplicht en dat gebeurt echt nog niet overal. In interviews is aangegeven dat 
het delen van de successen van de aanpak nog meer kan gebeuren. Zo kan worden gezien 
wat de gemeente allemaal doet om woonfraude te voorkomen en terug te dringen. Landelijk 
is er een trend dat het aantal meldingen van mogelijke woonfraude afneemt en dat betekent 
dat de gemeente ook afhankelijk wordt van andere instrumenten en dan is het delen van 
successen belangrijk. Omdat veel opgaven bij gemeenten hetzelfde zijn is het aan te raden 
om andere rekenkamerrapporten te lezen om te zien wat er gebeurt in andere gemeenten. 
Zo is bijvoorbeeld het recente rekenkameronderzoek in Zaanstad interessant om te lezen 
omdat daar een aantal creatieve oplossingen in staan. Recent zijn er overigens ongeveer 10 
onderzoeken opgeleverd naar aanleiding van dit onderwerp. Het herijken van de woonvisie is 
een mooi moment voor de raad om het gesprek met het college te voeren waarin allerlei 
thema’s een plek kunnen krijgen. Het is moeilijk om te sturen en te controleren op dit thema 
als raad en als het gaat om de regionale aanpak en welke rol de raad daarin kan pakken. 
Daarnaast zijn er ook beperkingen omdat dit niet helemaal onder de regie van een enkele 
gemeente kan plaatsvinden. Wat de lange doorlooptijd van het rekenkameronderzoek 
betreft. De Rekenkamer heeft ook een onderzoek gedaan naar de pandemie en die is eerder 
behandeld. Tegelijkertijd waren er ook de campagnes, de verkiezingstijd en de nieuwe raad 
en daarom is dit ook door de Rekenkamer wat uitgesmeerd.
De heer Boog dankt de Rekenkamer voor het onderzoek en de bijdrage hierin van de eigen 
medewerkers, in het bijzonder mevrouw Van Vliet en de heer Siebert. Toen spreker kwam 
als burgemeester zag hij dat er op het gebied van woonfraude wat moest gebeuren in 
Diemen. Het heeft even geduurd voordat de juiste weg was gevonden en de juiste 
koppelingen konden worden gemaakt. De coronatijd was geen goede tijd als het gaat om de 
uitvoering van Scheerlicht omdat een aantal dingen niet kon worden gedaan die wel waren 
gepland maar er wordt nu weer voortvarend aan gewerkt. Een aantal gemeenten heeft een 
kijkje genomen inclusief Antwerpen. Dat was op een VNG-congres waar op een symposium 
is verteld hoe Diemen dit aanpakt en daar was ook een vertegenwoordiger van Antwerpen 
aanwezig die interesse toonde. Nagegaan zal worden hoe het er daar voorstaat op dit 
gebied. Scheerlicht is een methodiek geworden dat structureel is ingebed in de organisatie. 
Er wordt nog steeds gekeken hoe effectiever de handhaving en het onderzoek kunnen 
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worden gedaan. Essentieel is dat steeds meer aandacht wordt besteed aan de preventie, 
aan het voorkomen van woonfraude. Handhaving en controle blijft altijd nodig maar de slag 
die is gemaakt de afgelopen jaren is dat veel meer naar de voorkant wordt gekeken. Er zijn 
afspraken gemaakt met verhuurders over de screening van huurders om te voorkomen dat 
vaak criminelen überhaupt in de woning terechtkomen. Goed is dat er ook landelijk steeds 
meer aandacht voor komt maar dat is best taai want in een aantal landelijke overleggen 
pleitte spreker voor meer instrumenten aan de voorkant maar dat zijn niet de meest 
makkelijke gesprekken met ministers want die wijzen er bijvoorbeeld op dat de Tweede 
Kamer dat niet wil of op de privacy problematiek. Later in het jaar wordt weer een sessie 
georganiseerd over Scheerlicht en ondermijning en die zal worden gebruikt om met de raad 
van gedachten te wisselen over hoe de informatievoorziening op dat punt kan worden 
versterkt. Dan kan worden aangegeven door de raadsleden welke accenten zij nog missen. 
D66 heeft een schriftelijke vraag gesteld of het nagenoeg onmogelijk is om de omvang van 
woonfraude goed in te schatten. Waarschijnlijk ziet de gemeente het topje van de ijsberg 
door alle acties in de afgelopen jaren maar er zit nog heel veel onder en het is best moeilijk 
om de totale omvang goed in te schatten. Het is niet zo dat op basis van de ervaring in één 
wijk het ook zo zal zijn in een andere wijk. Er zijn bijvoorbeeld enorme verschillen tussen 
Diemen Noord, Diemen Centrum en Holland Park. Geprobeerd wordt om dit beter inzichtelijk 
te krijgen en daar zullen een aantal technische mogelijkheden bij helpen zoals bijvoorbeeld 
Syntolabs. Een benchmark met andere gemeenten is heel lastig want de problematiek per 
gemeente verschilt enorm en het maakt heel erg uit wat de ambitie van het gemeentebestuur 
is en van samenwerkingspartners op dit terrein. Als een gemeente geen structureel beleid 
heeft en alleen maar reageert op incidenten is dat heel moeilijk te vergelijken met de 
structurele aanpak in Diemen. De gemeente communiceert regelmatig over de resultaten 
van Scheerlicht, bijvoorbeeld in het Diemer Nieuws en via andere kanalen, over de acties die 
worden ondernomen op basis van de controles, over woningsluitingen. De gemeente roept 
mensen ook op om zelf te melden, bijvoorbeeld via Misdaad Anoniem. In het begin is geen 
actieve oproep naar buiten gedaan omdat de gemeente het toen niet aankon. Inmiddels 
wordt actiever een oproep naar buiten gedaan van kom met meldingen en er wordt ook 
verteld wat de resultaten zijn maar het kan misschien wat beter zoals af en toe meer ingaan 
op de fenomenen die worden gezien. Misschien leidt dit tot een betere meldingsbereidheid 
ook maar in Diemen wordt niet gezien dat het aantal meldingen daalt en dat heeft ermee te 
maken dat de mensen weten dat er wat gebeurt met een melding. Natuurlijk moet ook 
worden opgepast met een overkill over onveiligheid. Zo kwam de gemeente in een 
uitzending van Nieuwsuur in beeld met de problematiek maar minder met de aanpak. Dat 
ging over Holland Park en dat zet een stempel op een wijk. Daarom wordt er soms voor 
gekozen om wat minder informatie te geven omdat het er anders op lijkt dat Diemen alleen 
maar criminaliteit kent en dat het hier erger is dan in andere gemeenten maar als er in 
andere gemeenten bovenop zou worden gezeten wordt daar ook veel meer boven tafel 
gehaald. Het is dus een balans zoeken. Elk jaar wordt in de sessie met de raad inzicht 
gegeven in hoeveel onderzoeken het afgelopen jaar zijn gedaan en welke fenomenen daarbij 
werden aangetroffen. Er is nu sprake van een migratie van alle cijfers uit de systemen naar 
Syntolabs en daarom kan op dit moment niet het meest actuele beeld worden gegeven van 
onderzoeken, signalen en fenomenen maar bij de sessie na het zomerreces kan wel meer 
inzicht worden gegeven vanaf de start van Scheerlicht.
VVD vraagt of het dan mogelijk is om op korte termijn de informatie te ontvangen over 2018 
tot en met 2020.
De heer Boog zegt dat dit lastig is omdat de gemeente bezig is met het ontvlechten van een 
aantal data maar er zal worden bekeken wat er wel aan cijfers kan worden gegeven voor een 
eerste globaal inzicht. Daarbij zullen ook de beperkingen worden aangegeven omdat de 
gemeente nog bezig is met de cijfers. Bij de sessie in het najaar zal ook specifiek worden 



5

stilgestaan bij de sociale kant van het woonfraudebeleid. Een aantal gemeenten zet 
bijvoorbeeld in het kader van het sluitingsbeleid soms vrij rücksichtslos mensen op straat 
omdat de woning wordt gesloten voor 3 of 6 maanden. Diemen doet dat niet en heeft dat ook 
in beleidsregels vastgelegd. Daar zijn afspraken over gemaakt met de partners. Naar elke 
situatie wordt apart gekeken. Er kan ook sprake zijn van uitbuiting van mensen en binnen de 
aanpak van Scheerlicht is iemand aangewezen die ook de signalen over mensenhandel 
signaleert en doorzet. Aan de hand van casuïstiek zal de raad daar in het najaar meer inzicht 
in worden gegeven. De indicatoren voor woonfraude zullen dan ook worden meegenomen. 
Het is lastig als de gemeente voorloopt omdat ze dan afhankelijk is van andere gemeenten in 
hoeverre de regionale samenwerking goed tot stand komt. Als in een andere gemeente op 
dit gebied nog niets tot stand is gekomen is het moeilijk afstemmen. In het verleden is wel 
aangegeven bij andere gemeenten dat ze kunnen profiteren van wat Diemen inmiddels heeft 
ontwikkeld zodat wellicht een aantal dingen regionaal kunnen worden georganiseerd. Het 
mag niet zo zijn dat de problematiek zich zomaar verplaatst naar andere gemeenten. In de 
afgelopen tijd hebben andere gemeenten ook ingezien dat het belangrijk is dat ze hiervoor  
capaciteit vrijmaken en dat leidt ertoe dat nu regionaal met de Amstelland-gemeenten die 
afstemming wordt gezocht. Dat gaat over de regels, hoe controles worden uitgevoerd en het 
is belangrijk om te leren van elkaar over welke fenomenen worden tegengekomen en dat 
samen tools worden ontwikkeld. Zo heeft Diemen bijvoorbeeld met Amstelveen een 
instrument ontwikkeld om veel makkelijker signalen van spookbewoning inzichtelijk te krijgen 
vanuit de Basisregistratie Personen. Dit is een tool die straks voor de hele regio, voor de 
hele provincie en zelfs voor het hele land uiteindelijk wordt ingezet. Zo wordt ook gekeken of 
Syntolabs voor andere gemeenten inzetbaar is. Er is een pilot gestart met Amsterdam dat 
die gemeente afspraken maakt met verhuurders over het screenen van huurders naar 
aanleiding van de ervaringen in Diemen. Hiervoor wordt binnenkort training aan hen 
gegeven.
Wethouder Everhardt zegt dat Diemen een geweldige inspanning heeft geleverd op het 
gebied van wonen en bestrijden van woonfraude. Het bestrijden van woonfraude levert meer 
woonruimte op en draagt bij aan de leefbaarheid en de veiligheid in de wijken. De gemeente 
wil voorkomen dat er onrechtmatige bewoning plaatsvindt, inzetten op kwaliteit en goed 
omgaan met de schaarse ruimte. Diemen loopt ook voorop wat betreft de invoering van de 
zelfbewoningsplicht en binnenkort de opkoopbescherming. Het signaal dat GroenLinks 
aangeeft dat woningcorporaties eerder willen worden meegenomen in het beleid wordt niet 
herkend. Er is ambtelijk overleg met de woningcorporaties en daar zal dit aan de orde 
worden gesteld. In het rapport van de Rekenkamer staan belangrijke zaken en het is ook een 
complexe materie. Dat leidt ertoe dat het belangrijk is om de woonvisie ook goed te 
evalueren en het is goed om dat met elkaar op te nemen. Daarvoor zal een aparte 
themasessie worden belegd. Het aspect risico’s zal worden meegenomen in de themasessie 
om daarover met de raad in gesprek te gaan en hoe het beste hierop kan worden 
samengewerkt om die risico’s aan te pakken.
D66 vraagt of de raad en het college de andere rekenkamerrapporten over het onderwerp 
kunnen krijgen om dat te kunnen vergelijken met hoe het in Diemen gaat.
Ouderenpartij Diemen merkt op dat de raadsleden vaak via persberichten of via het Diemer 
Nieuws lezen dat er een plantage is ontdekt en een woning is gesloten. Daar zou de raad 
meer inzicht in moeten kunnen krijgen want als je bijvoorbeeld 100 meldingen krijgt en er 
worden 3 plantages ontdekt en 3 woningen gesloten is dat wat anders dan wanneer je 3 
meldingen krijgt en 3 plantages worden ontdekt en 3 woningen worden gesloten. De raad 
heeft weinig instrumenten om het met project Scheerlicht uitgezette beleid te toetsen.
Mevrouw Bakker zegt toe dat de betreffende rekenkamerrapporten via de griffier worden 
doorgestuurd.
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De heer Boog geeft aan dat het goed is om in de sessie in het najaar met elkaar te 
bespreken hoe ervoor kan worden gezorgd dat de raad de cijfers krijgt waaraan ze behoefte 
heeft om er beter zicht op te krijgen en de inzet beter kan worden verantwoord. In de 
jaarlijkse sessies is wel steeds aangegeven hoeveel onderzoeken er zijn geweest, welke 
fenomenen worden tegengekomen en welke acties daaruit voortkomen. Het nieuwe systeem 
zal worden gebruikt om de raad regelmatig te informeren over de stand van zaken.
Geprobeerd zal worden om aan de raad binnen een week inzicht te geven in de bij vraag 8 
gevraagde indicatoren. Wat betreft het antwoord bij vraag 9 is het lastiger en zal dat later 
worden gegeven.

Conclusie:
De voorzitter concludeert dat het voorstel als bespreekstuk naar de raad gaat.

3. Mededelingen portefeuillehouder Boog
Er zijn geen mededelingen.

4. Jaarstukken 2021, Meerjarenbegroting 2023-2026 en 1ste begrotingswijziging 
2022 Omgevingsdienst Noordzeekanaalgebied

VVD merkt op dat voor zowel de Omgevingsdienst als de gemeente de vervanging van 
inrichtingen in het kader van de nieuwe Omgevingsbeleid een flinke uitdaging is. Er gaat 
noodzakelijkerwijs veel aandacht uit naar Tata Steel. Data gestuurd werken moet leiden tot 
een level playing field voor bedrijven in Noord-Holland en dat is een goed streven. De 
nieuwe Wet kwaliteitsborging zorgt voor een afname van de inzet van de Omgevingsdienst 
maar er wordt toch gesproken over een capaciteitsgebrek en dat is zorgelijk want de 
Omgevingsdienst doet belangrijk werk. Voor Diemen is er in 2022 en 2023 sprake van een 
behoorlijke stijging van de bijdrage en daarna licht oplopend in 2024 en 2025.
GroenLinks memoreert bij de technische vragen een verzoek te hebben gedaan voor een 
overzicht van de afgenomen diensten en de bijbehorende kosten. Kan dit overzicht worden 
geleverd voor volgende week want er was nog geen overzicht van de kosten die zijn 
gemaakt, alleen wat het zou kunnen kosten in 2021? Is al bekend of het hoger of lager gaat 
uitvallen dan de verwachte 3 ton?
Ons Diemen is blij met de toezegging van de lijst van verklaringen van de gebruikte 
afkortingen. Het zou goed zijn als de Omgevingsdienst geen jargon gebruikt en de tekst 
voortaan door een willekeurig iemand laat lezen of dit nog wel begrijpelijk is voor een 
normaal mens.
Ouderenpartij Diemen heeft ook problemen met de presentatie van de stukken. Dat geldt ook 
een beetje voor de volgende agendapunten want er zijn ongeveer 500 pagina’s digitaal 
toegezonden terwijl de raad over heel veel zaken niet hoeft te beslissen. Er mag van worden 
uitgegaan dat zaken als solvabiliteit, vreemd vermogen et cetera al zijn gecontroleerd door 
een accountant van de betreffende dienst. De raad wordt overladen met informatie waar ze 
niets mee kan. Beter is als de informatie op 1 of 2 A4’tjes wordt gegeven zodat er direct een 
overzicht is van dingen die belangrijk zijn voor de raadsleden. Er wordt gevraagd om in te 
stemmen met een kleine verhoging of verlaging van de gemeentelijke bijdrage aan die 
gemeenschappelijke regeling. Daar doet de raad ook niet moeilijk over mits het niet om 
extreme bedragen gaat.
VVD zegt dat de raadsinformatiebrief in dit geval niet erg volledig was en ondersteunt het 
betoog van de Ouderenpartij Diemen.
Ouderenpartij Diemen wijst erop dat de concept jaarrapportage voor Diemen nog ontbreekt 
en dat is eigenlijk het belangrijkste onderwerp voor de raad.
D66 begrijpt dat er nog een antwoord komt op de technische vragen die zijn ingediend. Het 
is inderdaad zo dat er veel jargon staat in de stukken en dan is vaak de vraag wat er wordt 
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bedoeld. Wellicht is dit een aanleiding om toch een zienswijze in te dienen. De VVD mist 
bijvoorbeeld ook de meerjarenbegroting en GroenLinks mist het overzicht van wat de 
Omgevingsdienst voor Diemen heeft gedaan met de daarbij behorende kosten.
Ouderenpartij Diemen vraagt of dit agendapunt volgende week kan worden geschrapt omdat 
de stukken niet volledig zijn.
De heer Boog wijst erop dat de Eerste Kamer mogelijk geen besluit gaat nemen over de 
invoeringsdatum van de Omgevingswet en dat zou de datum van 1 januari 2023 weer op 
losse schroeven zetten. De problematiek met Tata Steel heeft er wel voor gezorgd dat 
gezondheidsbeleid in relatie tot de taken van de Omgevingsdienst steeds meer aandacht 
krijgt. Ook bij de Omgevingsdienst is het lastig om de vacatures te vullen. Er zijn heel veel 
campagnes geweest om mensen aan te trekken maar het blijft heel lastig. De presentatie en 
de inzichtelijkheid van de stukken laat inderdaad te wensen over maar in het verleden was 
het nog erger. Toen werd een algemeen verslag gegeven waarin geen verantwoording stond 
voor wat betreft de specifieke gemeenten. De gemeente krijgt dat verantwoordingsverslag nu 
wel maar die is nog niet beschikbaar. Daarom is ook tegen de Omgevingsdienst gezegd dat 
er op moet worden gelet dat wanneer deze stukken langskomen voor een zienswijze van de 
raad op dat moment ook de verantwoording over het afgelopen jaar erbij zit. Met de 
Uitvoeringsovereenkomst kan wel worden gezien wat er voor Diemen gedaan gaat worden in 
2022. Hopelijk zit het verantwoording er volgend jaar wel bij. Daar zal specifiek om worden 
gevraagd bij de Omgevingsdienst en dan zal ook worden gevraagd of het in duidelijke taal 
kan want zelfs voor de gemeentelijke organisatie zijn het  stukken die niet altijd makkelijk zijn 
te begrijpen. Dit hoeft niet in een aparte zienswijze te worden geformuleerd maar dit zal 
worden meegegeven in de bespreking van de stukken in de eerstvolgende vergadering van 
het algemeen bestuur.
GroenLinks vraagt of zo’n overzicht er überhaupt niet is. Aangenomen mag worden dat het 
toch wel ergens is vastgelegd.
D66 herhaalt dat de stukken niet uitblinken in leesbaarheid en volledigheid. Waarom vraagt 
het college dan om hier geen zienswijze op in te dienen?
Ouderenpartij Diemen begrijpt dat de gemeente een concept jaarrapportage heeft ontvangen 
van de Omgevingsdienst maar dat dit aanleiding geeft voor de nodige vragen en dat hierover 
deze maand nog overleg plaatsvindt. Zodra de jaarrapportage definitief is zal die worden 
toegestuurd aan de gemeenteraad maar dat is niet voor volgende week. Daarom het voorstel 
om het onderwerp volgende week van de agenda te halen totdat de raad de jaarrapportage 
heeft ontvangen en daarover indien nodig heeft kunnen spreken. Het voorstel van D66 om 
een zienswijze in te dienen is een beetje bureaucratisch want het niet agenderen is ook een 
zienswijze maar op een andere manier geformuleerd.
De heer Boog zegt dat er inderdaad een conceptrapportage is maar daar is het college nog 
niet tevreden over. Niet verwacht wordt dat die volgende week klaar is. De zienswijze wordt 
niet gevraagd over specifiek de verantwoording voor Diemen of de uitvoeringsovereenkomst 
die wordt gesloten want dat is een verantwoordelijkheid van het college. Het effect zou dan 
zijn dat de raad het onderwerp aanhoudt maar intussen loopt de zienswijzeprocedure door 
en dan moet worden gezegd in het algemeen bestuur dat de raad van Diemen nog geen 
besluit heeft genomen en dan gaat het door met dat statement van Diemen. Een formele 
zienswijze indienen op het punt dat D66 aangeeft is niet gebruikelijk. Dan moet het gaan 
over fundamentele dingen die niet goed gaan, over de financiën of de gemeentelijke bijdrage 
wordt te hoog. Als het gaat om de leesbaarheid of de verantwoording is niet op tijd. Dat is 
niet genoeg voor een zienswijze maar de signalen van de raad over de verantwoording en 
de leesbaarheid worden in het eerstvolgende overleg nadrukkelijk naar voren gebracht. 
Overigens was de gemeente in het verleden nog slechter af en er worden stappen gezet 
door de Omgevingsdienst maar spreker is ook niet tevreden.
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Ouderenpartij Diemen merkt op dat er misschien wel meer gemeenteraden zijn met hetzelfde 
gevoel over de presentatie en de leesbaarheid van stukken maar als de eerstvolgende 
algemene bestuursvergadering 1 juli is zou het onderwerp wellicht naar de vergadering van 
juli kunnen worden doorgeschoven.
De heer Boog geeft aan dat 24 juni 2022 de sluitingsdatum is voor het indienen van een 
zienswijze. Wellicht zijn andere gemeenten ook kritisch over de leesbaarheid en de 
verantwoording en spreker gaat er vanuit dat hij daarin gesteund wordt door andere 
collega’s. De vraag is echter of dat een formele zienswijze behoeft en deze inbreng doet een 
beetje afbreuk aan het instrument zienswijze.
Ouderenpartij Diemen memoreert niet te hebben bepleit om het via een formele zienswijze te 
doen maar het niet agenderen voor de komende besluitvormende raad is ook al een signaal 
en dan zou het onderwerp naar juli kunnen gaan als de raad dan beschikt over de 
jaarrapportage.
De heer Boog zegt dat er dan een probleem is met de termijn van de zienswijze indienen en 
dan is het ook niet zwaar genoeg maar de signalen die de raad vanavond heeft gegeven 
zullen absoluut worden overgebracht.
De voorzitter vraagt of het een optie is om volgende week te besluiten om geen zienswijze in 
te dienen maar om ook de besluiten dat de raad een brief schrijft waarin staat dat de raad 
moeite heeft om jaarstukken vast te stellen als de specifieke verantwoording voor Diemen 
nog steeds onduidelijk is.
Ouderenpartij Diemen vertrouwt de burgemeester toe dat hij dit ook zonder brief duidelijk zal 
meegeven en het liefst nog voor de eerstvolgende vergadering van het algemeen bestuur.
GroenLinks vindt het prettig als in het algemeen bestuur de signalen van de raad van 
Diemen worden besproken. Het onderwerp kan door als hamerstuk naar de raad wil wel het 
jaaroverzicht als dat beschikbaar is indien nodig bespreken. Het is niet nodig om een 
zienswijze in te dienen.

Conclusie:
De voorzitter concludeert dat het voorstel als hamerstuk naar de raad gaat.

5. Jaarrekening 2021, Begroting 2023 en actualisering begroting 2022 
Veiligheidsregio Amsterdam-Amstelland

D66 vraagt wat voor het college prioriteit heeft in 2023. Het structurele budget staat onder 
druk. In hoeverre maakt het college zich hier zorgen over?
Ons Diemen meldt dat de fractie kan meegaan in het besluit om geen zienswijze in te 
dienen.
GroenLinks geeft complimenten voor de informatiebijeenkomst die vorig jaar is 
georganiseerd door de Veiligheidsregio. Het was heel informatief en toen bleek hoeveel 
taken de brandweer heeft. Er worden goede stappen gezet door de brandweer op het gebied 
van inclusie. Ook goed is dat het verzuim integraal wordt aangepakt.
PvdA zegt dat het handig was geweest als er een lijst met de verklaring van afkortingen bij 
zat. Uit alle documenten blijkt dat corona een enorme invloed heeft op het functioneren van 
de organisaties. De oorzaak van het positieve resultaat over 2021 is minder leuk want het 
personeel heeft minder beroepsvaardigheidstrainingen gehad als gevolg van covid en 
misschien daardoor een hoog ziekteverzuim. Dat is toch erg zorgelijk. Een slecht getraind 
korps, waarvan de fractie overigens niet uitgaat, zorgt ook voor een groter risico bij de 
uitvoering van de taken van de Veiligheidsregio. Dankzij de oorlog in Oekraïne gaan de 
prijzen van grondstoffen door het dak, het materieel van de Veiligheidsregio wordt flink 
duurder en ook de koopkracht van het personeel staat onder druk. Dan is een kostenstijging 
van 1,5% wel erg mager begroot. Het eventueel herijken van de begroting mag niet ten koste 
gaan van de geoefendheid van het executieve personeel. Vakmanschap vraagt om 
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onderhoud en kost nu eenmaal geld. De Veiligheidsregio kan niet zonder de oren en ogen 
van de inwoners en landelijk zijn er goede ervaringen met buurtpreventieteams. Die zijn 
gericht op het voorkomen van overlast en criminaliteit. In Nederland zijn er nu 2000-3000 
buurtinitiatieven. Dit soort teams worden ingezet voor brandpreventie en EHBO. Diemen kent 
heel weinig WhatsApp preventie initiatieven die in alarmering en preventie een interessante 
rol kunnen spelen. In Amstelveen zijn er goede ervaringen en ze worden daar gevolgd door 
het team handhaving en de wijkagenten. Wat doen de brandweer en de GHOR hiermee? 
Graag aandacht hiervoor. De Partij van de Arbeid is blij met het diversiteitsprogramma. Meer 
vrouwen en burgers met een migratieachtergrond in de organisatie is belangrijk maar de 
fractie maakt zich zorgen over het ziekteverzuim als gevolg van PTSS, psychiatrische 
problemen, vermoedelijk corona en long covid. Begeleiding van dit personeel en eventueel 
tijdelijk een andere functie zorgt ervoor dat medewerkers zich gesteund en gewaardeerd 
blijven voelen. De cultuur bij de brandweer zal de fractie kritisch blijven volgen. Discriminatie 
van vrouwen en mensen met een migratieachtergrond kan niet worden getolereerd. Het is 
goed om te lezen dat de witte kolom en GGD zich steeds meer richten op preventie. 
Informatie gestuurde politie en opsporing dient goed te worden ingericht en gecontroleerd. 
Vergeet ook de samenwerking met de Riec’s niet, zeker als het gaat om de productie van 
XTC en hennepplantages die brand, kortsluiting et cetera kunnen veroorzaken. Organiseer 
de registratie van leegstaande panden en schuren. Wat ook bijdraagt aan informatie 
gestuurd werken is het terugbrengen van object gecontroleerde achterstanden bij 
leegstaande risico-objecten. Vanaf 1 juli aanstaande zijn rookmelders in woningen verplicht. 
Er zijn echter inwoners die vanwege een laag inkomen bezuinigen op veiligheid. Wat is hier 
de rol van politie en brandweer? Dan gaat het vooral om de particuliere verhuur en 
koopwoningen van senioren. Kan de gemeente hier een rol spelen in samenwerking met de 
Veiligheidsregio? Goed om te lezen dat de witte kolom zich voorbereidt op een eventuele 
nieuwe pandemie. Gezien de zwaarte van de functie is het belangrijk dat het executieve 
personeel de leeftijd van het pensioen gezond haalt. Goed om te lezen dat er wordt 
nagedacht over een tweede functie in de veiligheidsketen. In veel sectoren stijgen de lonen 
sterk. Hoe gaat dat bij de GHOR en de brandweer? Informatie gestuurd werken vergt veel 
van de organisatie en daar is het juiste mandaat ook heel belangrijk. De centrale meldkamer 
dient centraal te staan in de organisatie en dient gevoed te worden door de organisatie en de 
partners, dus ook de gemeente maar ook ingezetenen en bedrijven. Het is goed dat de 
GHOR haar rol bij de bestrijding van covid gaat evalueren. Maak daarbij gebruik van de 
bestaande kennis vanuit de defensiehoek. De waarde van de staat is wanneer die een crisis 
in embryonale staat kan opsporen.
VVD valt het hoge ziekteverzuim op. Daarom is het fijn dat is gestart met een nieuw 
gezondheidsbeleid. Voor 2023 en verder staat het budget van de Veiligheidsregio onder 
druk. De raad dient meegenomen te worden in deze ontwikkelingen en de gesprekken die 
hierover worden gevoerd. Kan hier eventueel nu al een update over worden gegeven?
De heer Boog vindt het belangrijk dat de brandweer als organisatie goed door kan met de 
ontwikkeling naar een meer diverse inclusieve organisatie waar ook veel meer het 
vakmanschap weer centraal komt te staan. Daar zullen de resultaten straks op worden 
getoetst. Ook heel belangrijk is de informatie gestuurde aanpak, dat gebruik kan worden 
gemaakt van actuele informatie van alle partners zodat adequaat kan worden opgetreden bij 
crisissituaties maar ook om situaties te voorkomen. Voorts is het een ontwikkeling dat de 
crisisaanpak veel meer lokaal georganiseerd kan zijn. Nog een aantal jaar geleden moest 
een burgemeester bij een groot incident naar de bunker in de Stopera van Amsterdam. Er is 
gezegd dat moet worden gekeken hoe de crisissituatie lokaal kan worden aangepakt bij een 
Grip 3 situatie waarin de burgemeester het beleidsteam moet voorzitten. Dat dat dan gewoon 
in het gemeentehuis kan en dat met de medewerkers kan worden gewerkt in afstemming 
met het team dat zit in het regionale crisiscentrum. Dit wordt nu uitgerold en getoetst zal 
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worden dat dit een verdere ontwikkeling kent. De complimenten van GroenLinks voor de 
informatiebijeenkomst zullen worden doorgegeven. Het laat zien hoeveel taken en 
ontwikkelingen er zijn bij de Veiligheidsregio. Die heeft er zelfs nieuwe taken bijgekregen 
want in de corona aanpak heeft het Rijk gezegd dat de veiligheidsregio’s daarin mee moeten 
helpen. Vervolgens is de opvang van de Oekraïense vluchtelingen ook ondergebracht bij de 
veiligheidsregio’s en nu wordt zelfs al gezegd dat de opvang van asielzoekers niet alleen 
door het COA maar ook door de veiligheidsregio’s moet worden georganiseerd. De vraag is 
of dat allemaal wel verstandig is want de Veiligheidsregio is er niet voor opgericht om de 
gaten te dichten van andere instanties die misschien wat gaten laten vallen. De invloed van 
corona is enorm geweest op de organisatie. Natuurlijk is het geen fijne constatering dat het 
positieve saldo vooral komt door dingen die niet zijn gedaan, met name op het gebied van 
trainen want het vakmanschap zou bovenaan moeten staan. Als er straks financiële keuzes 
moeten worden gemaakt dient daar in ieder geval niet op te worden bezuinigd. Het is heel 
belangrijk dat wordt gekeken naar het gezondheidsbeleid in het kader van het verzuim. Bij de 
brandweer wordt gezien dat er steeds meer hulp wordt verleend in plaats dat er branden 
worden geblust. De hulp bij grote ongelukken en reanimeren heeft een enorme impact op de 
mensen en er wordt ook een toename gezien van PTSS. Overigens wordt hiervoor een 
goede regeling ingericht en spreker neemt binnenkort plaats als bestuurlijke begeleider van 
het hele proces en de regeling die nu tot uitvoer komt. Bij brandweermensen kunnen dit soort 
situaties enorme impact hebben en daarom ook grote gevolgen voor het ziekteverzuim en 
langdurig ziekteverzuim. Natuurlijk is meer preventie heel belangrijk. In Diemen wordt 
gekeken wat er meer kan gebeuren op het gebied van brandveiligheid. Straks zijn de 
rookmelders verplicht en daar zijn al in het verleden een aantal acties voor georganiseerd, 
met name gericht op ouderen, maar het is goed om daar als gemeente meer aandacht aan 
te besteden en ook woningcorporaties en particuliere verhuurders hebben daar een 
verantwoordelijkheid in. De gemeente moet kijken hoe zij hierin ondersteunend kan zijn. Als 
je informatie gestuurd wilt werken heb je de data nodig van alle partijen maar het is natuurlijk 
wel van belang dat alle partijen de privacy en de regelgeving in het kader van de AGV heel 
scherp in het oog houden. Er zijn heel veel ambities bij de brandweer en de Veiligheidsregio 
maar het wordt best lastig om die allemaal, ook financieel gezien, waar te kunnen maken. Er 
is een uitvraag gedaan door de Veiligheidsregio bij alle gemeenten om een extra bijdrage te 
leveren. De gemeente zal straks een beleidsarme kadernota presenteren maar wel met een 
aantal moeilijk beïnvloedbare autonome ontwikkelingen en daar zit ook de vraag bij vanuit de 
Veiligheidsregio om een aantal van die ontwikkelingen te financieren. De gemeente 
Amsterdam heeft een hele lastige financiële situatie en kan daardoor waarschijnlijk niet de 
extra middelen die de Veiligheidsregio vraagt ter beschikking stellen. Dan wordt het een 
lastige discussie want dan gaan andere gemeenten niet verhoudingsgewijs een grotere 
bijdrage leveren. Het zou dan ook kunnen zijn dat wat kritischer wordt gekeken naar de 
dingen die nu worden uitgevoerd en of die nog moeten worden doorgezet of goedkoper 
kunnen. De raad wordt op de hoogte gehouden van die ontwikkelingen en de gesprekken die 
daarover plaatsvinden.
D66 vraagt of goed wordt begrepen dat wanneer Amsterdam die extra bijdrage niet geeft 
Diemen die bijdrage dan ook niet gaat leveren.
De heer Boog legt uit dat een totaalbegroting wordt gemaakt en dat dan per inwoner wordt 
bekeken wat de extra bijdrage moet zijn per gemeente. Als echter één gemeente niet 
meedoet loopt dat mis. Amsterdam neemt naast het algemene pakket ook een apart 
maatwerkpakket af en het zou kunnen zijn dat Amsterdam kijkt of ze daarin wat minder kan 
doen zodat de algemene bijdrage wat hoger kan worden. Het wordt lastig want wanneer 
Diemen van mening is dat een aantal zaken echt nodig zijn moet toch worden gekeken hoe 
dat kan worden geplooid. Wellicht kunnen dan gefaseerd een aantal dingen gedaan worden.
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Conclusie:
De voorzitter concludeert dat het voorstel als hamerstuk naar de raad gaat.

6. Mededelingen portefeuillehouder Everhardt
Er zijn geen mededelingen.

7. Jaarstukken 2021 en begroting 2023 GR GGD Amsterdam Amstelland
GroenLinks constateert dat de meldingen bij Veilig Thuis stabiel zijn gebleven en zelfs lijken 
af te nemen. De adviesvragen nemen toe. Diemen spant echter de kroon als het gaat om het 
aantal meldingen per inwoner. Dit is vergelijkbaar met de voorgaande rapportages en het is 
zorgelijk. Helaas heeft Veilig Thuis ook te maken gehad met een interne integriteitszaak. Na 
een melding van een oud-cliënt is de betreffende medewerker direct op non-actief gesteld en 
is een onderzoek ingesteld. Dat is een goede handelswijze. Bij het Centrum voor Seksueel 
Geweld is een toename te zien ten opzichte van vorig jaar. De oorzaak wordt gezocht in 
maatschappelijke ontwikkelingen als situaties bij The Voice en Ajax. Het vermoeden is dat 
meldingen van seksueel geweld nog maar een topje van de ijsberg zijn. Hopelijk komt er een 
cultuuromslag in de samenleving en dat misschien protocollen binnen organisaties worden 
opgesteld waarin staat hoe te handelen door werkgevers en werknemers bij seksuele 
intimidatie. Helaas zijn er tot op heden weinig organisaties die zo’n protocol hebben.
PvdA zegt dat in 2021 duidelijk een stagnatie is te zien in het aantal aanmeldingen. Een deel 
komt door de nieuwe werkwijze. Ook nu weer is het aantal meldingen verhoudingsgewijs in 
Diemen het hoogst in de regio. Of dit nu komt door de betere aanmeldprocedure of door het 
aantal daadwerkelijke adviesaanvragen is moeilijk te beoordelen. De fractie maakt zich 
hierover zorgen. Welke acties kunnen nog worden ingezet? Daarnaast is zorgelijk de stijging 
van meldingen van seksueel geweld met 25% en met name minderjarigen. Heeft dit ook 
extra aandacht? Wel is goed dat meer betrokkenen een melding doen en niet alleen de 
politie. Het is geen luxe dat er extra ingezet wordt op personeelsbeleid als gevolg van het 
personeelstekort. Maar liefst 13 maatschappelijke werksters zijn vertrokken. Dat de 
teamleider de exitgesprekken voert lijkt niet de basis voor een goed openhartig gesprek. 
Wordt de uitkomst apart aan de raad doorgegeven of kan dat pas worden gelezen in het 
volgende verslag? Helaas is het goede positieve resultaat vooral een gevolg van de 
personele onderbezetting.
VVD vindt het belangrijk dat slachtoffers van huiselijk geweld en seksueel geweld zo snel 
mogelijk worden geholpen en het liefst voordat de situatie uit de hand loopt. In Diemen is 
sprake van een stijging van het aantal meldingen, met name van huiselijk geweld bij 
huishoudens met kinderen. Er wordt echter ook meer gesignaleerd en opgepakt. Dat zou 
kunnen betekenen dat in Diemen meer huiselijk geweld plaatsvindt dan elders maar meer 
adviesaanvragen en meldingen leiden ook tot een snellere interventie en kan ernstige 
situaties voorkomen. Een groot aantal slachtoffers van seksueel geweld komt uit Amsterdam 
en een klein percentage uit de Amstelland-gemeenten maar misschien worden signalen uit 
buurgemeenten als Diemen minder snel gemeld. Is het Centrum voor Seksueel Geweld in 
Diemen minder goed bekend of speelt dat geen rol? Het is jammer dat het moeilijk lukt om 
meer medewerkers te vinden want het is heel belangrijk dat er geen wachtlijsten ontstaan. 
Het is jammer dat de beschikbare middelen door een gebrek aan medewerkers onvoldoende 
ingezet konden worden. Hopelijk kan het team dit jaar meer worden versterkt. Het is een 
goed idee dat extra geïnvesteerd gaat worden in trainees om zo nieuwe medewerkers op te 
leiden maar zij mogen niet in de plaats komen van ervaren krachten. Professionals dienen 
slachtoffers te helpen. De gemeentelijke bijdrage stijgt flink maar het is waarschijnlijk ook 
echt nodig omdat dit probleem serieus moet worden aangepakt. Op pagina 7 van de 
begroting staat dat de kosten verhoogd worden met 5% in 2021 en het jaar daarna naar 10% 
maar waarom een dergelijke stijging van de percentages plaatsvindt wordt niet uitgelegd.
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Ouderenpartij Diemen constateert dat het aantal slachtoffers van huiselijk geweld 290 is en 
het gaat om 13 slachtoffers boven de 50 jaar. Bij Veilig Thuis gaat het om 9000 meldingen 
over de hele regio. Bij ouderenmishandeling boven de 65 jaar is sprake van een percentage 
van 7 en als 7% van de ouderen in Diemen worden geconfronteerd met huiselijk geweld zijn 
dat er al 2000. Als daarvan de helft wordt genomen omdat het om alleenstaanden zou gaan 
is dat een gigantische hoeveelheid mensen. Dit noopt tot meer doorvragen en misschien 
meer onderzoek.
Ons Diemen geeft aan dat de groei van het aantal meldingen en het tekort aan personeel 
zorgen baart maar het is fijn om te zien dat de lijntjes met het sociaal team kort zijn.
D66 constateert dat er een verkenning plaatsvindt naar de instelling van een 
bereikbaarheidsdienst en het college stelt dat de invoering van een dergelijke dienst alleen 
mogelijk is bij nieuwe aanstellingsovereenkomsten. Waarom is hier een bestaande 
aanstelling geen optie? Er is een inschatting gedaan dat het aantal hulpvragen zal toenemen 
maar dat is nog niet verwerkt in de meerjarenbegroting en de hoop wordt uitgesproken dat 
de verbetering van de efficiency zodanig is dat dat hiermee wordt opgevangen. De 
verwachting is ook dat een grotere algemene reserve die onzekerheid zal ondervangen en 
de fractie zal de ontwikkelingen met interesse volgen.
Wethouder Everhardt zegt dat het college zich ook zorgen maakt over het aantal meldingen 
per 1000 inwoners maar de meldingsbereidheid is toegenomen. Er wordt ingezet op de 
regioaanpak Huiselijk geweld en kindermishandeling Veiligheid voor elkaar 2020-2025. De 
inzet is het duurzaam oplossen van geweld in huis. Die ambities zijn vertaald in 3 belangrijke 
speerpunten: zichtbaarheid, bespreekbaarheid en ieders eigen verantwoordelijkheid. Dan 
gaat het erom dat wordt gericht op kennis, vaardigheden en cultuurverandering in het 
denken over veiligheid achter de voordeur waarbij ieders eigen verantwoordelijkheid 
specifiek wordt aangesproken. In oktober komt er een voorstelling van Open Mind over het 
doorbreken van de cirkel van geweld. Die heeft al plaatsgevonden in Amsterdam en de 
tentoonstelling wordt ook in Diemen gehouden. Het tweede speerpunt is risicovol 
ouderschap en duurzame relaties. Ook hier is het sneller reageren van groot belang. 
Bekeken wordt of er bepaalde omstandigheden zijn die een risico vormen voor het huiselijk 
geweld en er wordt ingezet op professionals die specifiek zijn toegerust om met deze 
risicogroep te kunnen werken. Diemen blijft investeren in het trainen van professionals en 
vrijwilligers en er is al scholing geweest voor huishoudelijke werkers, sociaal team, 
professionals in het onderwijs en kinderopvang en er zijn ook vrijwilligers die zich 
bezighouden met preventieve huisbezoeken. Het derde speerpunt geweld stoppen en 
duurzaam oplossen. Zo moet snel worden gekeken wat er speelt en daarvoor een integraal 
aanbod worden aangeboden om samen met de professionals de veiligheid te herstellen en 
ook structureel aan te pakken en op te lossen. In dat kader loopt Diemen mee in de proeftuin 
Blijvend veilig. Er zijn 13 maatschappelijke werkers vertrokken. Er is altijd sprake van een 
doorloop en het is belangrijk om goed te onderzoeken wat de motivaties zijn om te 
vertrekken. Veilig Thuis investeert in een goede werksfeer en het toerusten van de 
medewerkers op de vaak ingewikkelde casuïstiek. De uitkomsten van de exitgesprekken 
zullen worden gedeeld in de stuurgroep van het algemeen bestuur en het dagelijks bestuur. 
De stijging van het seksueel geweld met 25% is zeker zorgelijk maar ook hier wordt gezien 
dat de meldingsbereidheid is toegenomen. Het is bij het college niet bekend dat het Centrum 
voor Seksueel Geweld in Diemen minder bekend zou zijn. Er wordt goed ingezet op werving, 
werksfeer en bekendheid van het centrum in Diemen. Het is heel spijtig dat er sprake is van 
een personele onderbezetting. Die bedragen worden toegevoegd aan de reservering zodat 
het er in de toekomst ook weer voor kan worden gebruikt. De stijging van het aantal 
meldingen in de begroting is gebaseerd op onderzoek. De verwachting is dus dat het aantal 
meldingen met 5% stijgt. De 7% toename aantal meldingen bij ouderen is regionaal en dit 
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kan op dit moment niet goed worden uitgesplitst voor Diemen maar het is goed om daar 
meer onderzoek naar te doen.
Mevrouw Van Rossum legt uit dat het in de arbeidsovereenkomsten gaat om fysieke 
aanwezigheid. Medewerkers die ‘s nachts werken verdienen meer. Als mensen niet fysiek 
aanwezig hoeven te zijn maar wel bereikbaar staat daar een andere financiële vergoeding 
tegenover en dat komt niet overeen met het arbeidscontract dat de medewerkers nu hebben. 
Vandaar dat wordt aangegeven dat de arbeidsovereenkomsten niet zomaar kunnen worden 
veranderd. Dat zal financiële gevolgen hebben.
D66 stelt dat er binnen criteria van goed werkgeverschap zeker wel ruimte is, tenminste al 
om het verzoek neer te leggen om er samen uit te komen. De bewering dat het alleen kan bij 
nieuwe arbeidsovereenkomsten is onnodig beperkend in het proces naar de 
bereikbaarheidsdienst.
Mevrouw Van Rossum zegt dat dit sowieso nog wordt uitgezocht en dat zal worden 
meegegeven dat het gesprek hierover open moet blijven. Er zijn 2 mogelijkheden om het aan 
te passen en dit is er eentje van.

Conclusie:
De voorzitter concludeert dat het voorstel als hamerstuk naar de raad gaat.

8. Jaarstukken 2021 en begroting 2023 GR OGZ Amstelland
D66 meldt dat geen zienswijze hoeft te worden ingediend.
Ons Diemen gaat ook akkoord met de gevraagde beslissing.
VVD vraagt of de meerwaarde van de plustaken die de gemeente Diemen afneemt is 
aangetoond en of dit wel eens geëvalueerd wordt. Er zijn best veel gezinnen die hun 
kinderen niet altijd laten vaccineren maar in Diemen is dat percentage meer dan 90% en dat 
is positief. De vaccinatie van het HPV virus blijft echter onder het gemiddelde. Het is 
begrijpelijk dat het achterblijft omdat het nieuw is opgenomen in het vaccinatieprogramma en 
sinds vorig jaar worden ook jongens gevaccineerd maar 56% is aan de lage kant. Kan de 
gemeente dit jaar wat extra aandacht geven aan deze vaccinatie door het geven van 
voorlichting aan gezinnen?
PvdA constateert dat de gegevens van de VVE in Diemen volgens het verslag onjuist zijn en 
geen duidelijk beeld geven. Is het mogelijk om daar een update van te krijgen? Vorig jaar is 
gestart met een onderzoek naar de gevolgen van de langdurige uitstoot door Schiphol. 
Wanneer komen hiervan de resultaten naar boven? Goed is om te lezen dat de GGD in 
Diemen extra betrokken is bij de bestrijding van eenzaamheid en ook de extra plustaken 
zoals weegmomenten voor 8-jarigen kan een bijdrage leveren in de strijd tegen obesitas. 
Voor Diemen is er sprake van een nadelig resultaat vanwege de sterke groei van het 
leerlingenaantal en het hanteren van verschillende verdeelsleutels. Is hiervoor geen betere 
oplossing om dit in de komende jaren te voorkomen?
GroenLinks vindt het goed om te lezen dat ondanks corona veel activiteiten zijn doorgegaan 
zoals inspecties kinderopvang en de uitvoering van 71 inspecties had een goed resultaat. 
Het is spijtig dat er meer overgewicht is geconstateerd in het afgelopen jaar onder de groep 
van 8-jarigen maar het is goed dat er sprake is van weegmomenten en om het gewicht onder 
jongeren te blijven monitoren. Begrepen is dat de juiste cijfers over de VVE-indicaties niet 
meer zijn te achterhalen maar er wordt van uitgegaan dat met de gemaakte afspraken de 
registratie voor dit jaar wel goed zal gaan.
Wethouder Everhardt geeft aan dat de weegactie wordt geëvalueerd en dat dat nauwlettend 
wordt gevolgd. Er wordt wel degelijk veel inzet gepleegd op de vaccinatie tegen het HPV 
virus. Er wordt bijvoorbeeld op huisbezoek gegaan en er wordt ook achteraan gebeld als 
mensen niet komen opdagen. De oorzaak van het lage percentage is niet helemaal bekend 
en daarom is het belangrijk dat hier aandacht aan wordt besteed en dat dit verder wordt 
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uitgezocht. De JGZ heeft geprobeerd om de percentages inzake de VVE te achterhalen 
maar het bleek dat de registratie niet helemaal goed is gegaan. Helaas zijn de cijfers over 
2021 niet meer volledig te achterhalen maar er zijn wel heel goede afspraken gemaakt over 
de overdracht. In de komende jaarrapportages zal met goede cijfers worden gekomen. De 
verwachting is dat de gegevens met betrekking tot het onderzoek fijnstof Schiphol over een 
aantal weken beschikbaar zullen zijn en bekeken wordt hoe en in welke vorm dat kan 
worden gedeeld met de raad. Alle verdeelsleutels zijn in 2019 gelijkgetrokken en nu vindt de 
verdeling eerlijker plaats, namelijk op basis van inwonersaantal en het nadelig resultaat is 
helaas te wijten aan de enorme bevolkingsgroei van Diemen.

Conclusie:
De voorzitter concludeert dat het voorstel als hamerstuk naar de raad gaat.

9. Sluiting
De voorzitter sluit de vergadering om 22.24 uur.


